
На 22 март завърши 
тридневната официална визита 
на председателя Си Дзинпин 
в Русия. Светът с внимание 
следеше това, което става в 
Москва. В тези три дни бяха 
разменени – по протокола и 
извън него, редица изявления 
на двамата държавни глави.

Но между тях имаше и 
ред знакови реплики, които 
показват много. Ето една от 
тях: „Без значение как може 
да се промени международният 
пейзаж, Китай ще остане 
ангажиран с напредването на 
китайско-руското всеобхватно 
стратегическо партньорство 
за координация в новата 
ера“, каза председателят Си. 
И добавя: „Това държавно 
посещение в Русия е пътуване 
на приятелство, сътрудничество 
и мир. Китай е готов да работи 
с Русия за надграждане 
на минали постижения, за 
обогатяване на цялостното 
стратегическо партньорство 
за координация в новата ера, 
за донасяне на повече ползи 
на двата народа и за по-голям 
принос за човешкия прогрес“.

А ето и един коментар 
на президента Путин: „Русия 
твърдо подкрепя Китай в 
отстояването на легитимните 
му интереси по въпроси, 
свързани с Тайван, Хонконг и 
Синдзян“, като добавя, че Русия 
поздравява Китай за помощта 
за успешното постигане на 
исторически резултати от 
преговорите между Саудитска 
Арабия и Иран в Пекин, което 
напълно доказва Китай като 
важен актьор на световната 
политическа сцена.

Спирам се на тези изявления 
на председателя Си Дзинпин 
и на Владимир Путин, защото 
те са  категоричен пример за 
всеобхватно стратегическо 
партньорство и ясен знак, че 
Китай и Русия ще продължат 
заедно и уверено напред.

Петър Герасимов

Пример за всеобщо 
стратегическо 
партньорство
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2Китай – Русия: Всеобхватно 
сътрудничество  
с нова динамика и 
жизненост
Китайският президент Си Дзинпин  
и руският му колега Владимир Путин 
обещаха по време на срещата 
си да задълбочат допълнително 
двустранното практическо 
сътрудничество.

Важна китайска 
инициатива
На 15 март бе проведена важна 
среща между ККП и политически 
партии от различни държави под 
мотото „Път за модернизацията: 
отговорности на партиите“, на 
която генералният секретар на ЦК 
на ККП и председател на КНР Си 
Дзинпин произнесе знакова реч. 
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Китайската детска  
литература в Италия

Започна беритбата 
на първата реколта чай

Планините  
Дзинган 13

Учените разработват 
подобрен метод за 
квантова комуникация
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Всеобхватно сътрудничество  
с нова динамика и жизненост

Китай – Русия

акто съобщава 
агенция Синхуа 
от Москва на 21 
март, китайският  
президент Си Дзи- 
нпин и руският му  

колега Владимир Путин обе-
щаха по време на срещата си 
да задълбочат допълнител-
но двустранното практиче-
ско сътрудничество и да заси-
лят координацията на много-
странни платформи и в меж-
дународните отношения.

Си Дзинпин пристигна в 
руската столица на 20 март, 
в понеделник следобед. Това 
е първото посещение на Си в 
чужда страна тази година, а 
също и първото след преиз-
бирането му за китайски пре-
зидент по-рано този месец.

Отбелязвайки, че има удо- 
волствието да направи още 
едно държавно посещение в 
Русия по покана на Путин, 
китайският президент каза, 
че Русия е първата страна, 
която е посетил, след като 
беше избран за президент 
преди 10 години, и споме-
ните от това посещение са 
свежи и днес.

Путин оказа топло по-
срещане на Си при негово-
то държавно посещение в Ру-
сия и още веднъж сърдечно 
го поздрави за преизбиране-
то му за китайски президент.

Под тяхно ръководство 
китайско-руските отноше-
ния процъфтяват с нова ди-
намика и жизненост. През 
последните години станахме 
свидетели на такива процъф-
тяващи области на сътрудни-
чество като икономика, тър-
говия и енергетика. 
През последното десетилетие 

двустранната търговия 
Китай – Русия нарасна от 
по-малко от 90 милиарда 

щатски долара през 2013 г. 
до повече от 190 милиарда 

долара миналата година и се 
доближава до целта от 200 

милиарда долара, поставена 
от двамата президенти.

В допълнение към бър-
зото разширяване на обема, 
търговската структура също 
непрекъснато се оптимизи-
ра. Износът на автомобили 
и резервни части от Китай 
за Русия се увеличи бързо 
през последните години. До 
края на миналата година бро-
ят на дилърите на автомоби-
ли на китайски марки в Ру-
сия достигна 1041. Междувре-
менно качествени руски про-
дукти като шоколад, сладо-
лед, мед, брашно и алкохол 
станаха по-широко достъп-
ни за китайските клиенти.

Енергийното сътрудни- 
чество също е важен край- 

ъгълен камък на практиче-
ското сътрудничество на две-
те страни. Сега Русия е един 
от водещите енергийни дос-
тавчици на Китай.

Според китайския лидер 
има дълбока историческа 
логика отношенията Китай 
– Русия да стигнат дотам, 

където са днес. Двете страни 
трябва допълнително да 

задълбочат практическото 
сътрудничество в 

различни области и да 
засилят координацията 

и сътрудничеството в 
многостранни платформи 

като Организацията на 
обединените нации, за 
да стимулират своето 

национално развитие и 
възраждане и да бъдат 

опора за световния мир и 
стабилност, каза Си по време 

на срещата в понеделник.
Коментарите му бяха по-

срещнати със съгласие от ру-
ския президент. Със съгласу-
ваните усилия от двете стра-
ни руско-китайските отноше-
ния през последните години 
дадоха ползотворни резулта-
ти в различни области, ка-
за Путин, добавяйки, че Ру-
сия е готова да продължи 
да задълбочава двустранното 
практическо сътрудничество, 
да засили комуникацията и 
сътрудничеството в между-
народните отношения и да 
насърчава многополярност 
и по-голяма демократичност 
в международните отноше-
ния в света.

В статията си преди ви-
зитата си Си описва посе-
щението си в Русия като 
„пътешествие на приятел-
ство, сътрудничество и мир“. 
Руски официални лица и уче-
ни смятат, че с посещение-
то на китайския президент 

двустранните връзки ще се 
задълбочат, за да бъдат от 
полза за хората в двете стра-
ни и на света като цяло.

Руският народ много ува-
жава президента Си и с нетър- 
пение очаква посещението на 
стария приятел, каза Гали-
на Куликова, първи замест-
ник-председател на Асоциа-
цията за руско-китайско при-
ятелство. Куликова е анга-
жирана в руско-китайска-
та обществена дипломация 
повече от 65 години и е на-
градена с медала за прия-
телство – най-високото дър-
жавно отличие на Китай. Тя 
каза, че посещението на Си 
Дзинпин показва, че Китай 
отдава голямо значение на 
двустранните отношения и 
ще насърчава практическото 
сътрудничество между две-
те страни.

По време на срещата ки-
тайският лидер отбеляза, че 
Русия ще проведе президент-
ските избори през следваща-
та година и под силното ръ-
ководство на Путин Русия е 
постигнала добър напредък 
в развитието и възраждане-
то. Си каза, че е уверен, че 
руският народ ще продължи 
да оказва твърда подкрепа 
на Путин.

Посещението на Си 
Дзинпин идва и в момент, 
когато кризата в Украйна 
се разгаря. По време на 

срещата в понеделник двете 
страни имаха задълбочен 

обмен на мнения по въпроса 
с Украйна.

Си подчерта, че по въпро-
са за Украйна се натрупват 
гласове за мир и рационал-
ност. Повечето държави под-
крепят намаляване на напре-
жението, подкрепят мирни-
те преговори и са против 

наливането на масло в огъ-
ня. Прегледът на история-
та показва, че конфликтите 
в крайна сметка трябва да 
се разрешават чрез диалог 
и преговори.

Китай публикува доку-
мент относно позицията си 
по кризата в Украйна, като 
се застъпва за политическо 
уреждане на кризата и от-
хвърля манталитета на Сту-
дената война и политиката 
на едностранните санкции, 
каза Си. 

Китай вярва, че колкото 
повече трудности има, 

толкова по-голяма е 
необходимостта да се запази 
територията на мир. Колкото 

по-остър е проблемът, 
толкова по-важно е да не 

се отказваме от усилията за 
диалог. Китай ще продължи 

да играе конструктивна 
роля в насърчаването на 

политическото уреждане на 
украинския въпрос, каза Си.

От своя страна Путин ка-
за, че Русия цени Китай за 
последователното отстоява-
не на безпристрастна, обек-
тивна и балансирана пози-
ция и защита на честността 
и справедливостта по важни 
международни въпроси. Ру-
сия внимателно проучи по-
зицията на Китай относно 
политическото уреждане на 
украинския въпрос и е от-
ворена за преговори за мир. 
Русия приветства Китай да 
играе конструктивна роля в 
това отношение.

Позиционният документ, 
споменат от двамата лидери, 
беше публикуван миналия 
месец от китайското Външ-
но министерство, за да да-
де тласък на политическо-
то уреждане на кризата в 
Украйна.

В документа Китай пред-
стави предложение от 12 точ-
ки за прекратяване на криза-
та чрез справяне както със 
симптомите, така и с пър-
вопричините за проблема, 
и повтори необходимостта 
от прекратяване на кризата 
чрез диалог и преговори.

На 21 март по време на 
разговорите с Путин в 

разширен състав в Кремъл 
китайският президент 

Си Дзинпин заяви, че би 
искал да работи с руския 

си колега Владимир Путин, 
за да осъществи планове 

за двустранни връзки и 
практическо сътрудничество, 

така че да насърчи 
развитието и възраждането 

на двете държави.
Си изтъкна, че със съв-

местните усилия на двете 
страни отношенията между 
Китай и Русия винаги са под-
държали енергичен, здрав и 
стабилен импулс на развитие 
и добави, че е имал добър об-
мен на мнения с президента 
Путин и министър-председа-
теля Мишустин от присти-
гането си досега и е постиг-
нал много консенсус по ва-
жни въпроси с тях.

Сътрудничеството между 
Китай и Русия обхваща пове-
че области, изгражда по-го-
лям консенсус и осигурява 
по-бързи резултати, каза Си 
Дзинпин. 

Китайският лидер изрази 
готовност да работи с Путин 
за предоставяне на насоки и 
инструкции за двустранните 
отношения и практическо-
то сътрудничество за насър-
чаване на развитието и въз-
раждането на двете държави.

След разговорите Си и 
Путин подписаха Съвместно 

изявление на Китайската 
народна република и 

Руската федерация 
за задълбочаване на 

всеобхватното стратегическо 
партньорство за координация 

в новата ера и Съвместно 
изявление на президента 

на Китайската народна 
република и президента на 
Руската федерация относно 

плана за развитие преди 
2030 г. относно приоритетите 

в икономическото 
сътрудничество между 

Китай и Русия.
По време на посещение-

то двете страни подписаха и 
документи за двустранно съ-
трудничество в области ка-
то земеделие, горско стопан-
ство, фундаментални науч-
ни и технологични изслед-
вания, регулиране на паза-
ра и медиите. 

К
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第38届上海之春国际 
音乐节开幕
3月20日在上音歌剧院拍摄的上海之春
国际音乐节开幕仪式。
当日，第38届上海之春国际音乐节开幕
仪式及开幕演出《复兴的大地——献
给新时代的交响诗》在上音歌剧院拉
开帷幕。本届音乐节以“圆梦新征程”为
主题，将举办42台演出项目，其中包括
32台音乐演出和10台舞蹈演出。

新华社新闻 

习近平同俄罗斯总统普京举行会谈
新华社莫斯科3月21日电（记

者倪四义范伟国）当地时间3月
21日下午，国家主席习近平在莫
斯科克里姆林宫同俄罗斯总统
普京举行会谈。两国元首就中俄
关系及共同关心的重大国际和地
区问题进行了真挚友好、富有成
果的会谈，达成许多新的重要共
识。双方一致同意，本着睦邻友
好、合作共赢原则推进各领域交
往合作，深化新时代全面战略协
作伙伴关系。

3月的莫斯科，天朗气清。习近
平乘车抵达克里姆林宫时，克里
姆林宫迎宾马队列队欢迎，克里
姆林宫司令在下车处迎接。

普京在乔治大厅为习近平举
行隆重欢迎仪式。在雄壮激昂
的迎宾曲中，习近平和普京分别
从乔治大厅两侧沿红地毯阔步
走入大厅中央。两国元首紧紧握
手，合影留念。军乐团奏中俄两
国国歌。

两国元首先后举行小范围、大
范围会谈。

习近平指出，中俄互为彼 此
最大邻国，同俄罗斯巩固和发展
长期睦邻友好关系，符合历史逻
辑，是中方的战略抉择，不会因
一时一事而改变。自我10年前首
次对俄进行国事访问以来，中俄
双方相互尊重、相互信任、互利
互惠，两国关系历久弥坚，呈现
更加全面、更加务实、更具战略
性的特点。此访期间，中国车队
途经之处，很多俄罗斯民众自发
挥手致意，让我深切感到中俄关
系具有深厚民意基础。不管国际
风云如何变幻，中方都将继续致
力于推进中俄新时代全面战略
协作伙伴关系。我此次对俄罗斯
的国事访问是友谊之旅、合作之
旅、和平之旅。中方愿同俄方一
道，继往开来，丰富中俄新时代
全面战略协作伙伴关系内涵，为

新华社北京3月21日电记者
21日从住房和城乡建设部了解
到，北京市房山区史家营乡柳
林水村等1336个村落被列入
第六批中国传统村落名录。至
此，全国已有8155个传统村
落列入国家级保护名录。

住房和城乡建设部等六部
门近日公布第六批列入中国传
统村落名录的村落名单。根据
《住房和城乡建设部办公厅
关于实施中国传统村落挂牌
保护工作的通知》要求，各地
要按照“一村一档”建立完善中
国传统村落档案，并于2023
年9月底前完成挂牌工作。

通知指出，要指导列入名
录的传统村落编制保护利用
规划或方案，明确保护范围、
重点和要求，提出保护利用
传承工作措施。传统村落保
护利用规划或方案内容要简
洁、易懂、实用，效果要可感

两国人民创造更多福祉，为促进
人类进步事业作出更大贡献。

习近平指出，当前，百年变局
加速演进，国际力量对比深刻演
变。作为联合国安理会常任理事
国和世界主要大国，中俄责无旁
贷，应该共同努力，引导和推动
全球治理朝着符合国际社会期
待的方向前进，推动构建人类命
运共同体。双方要在涉及彼此核
心利益问题上相互支持，共同抵
制外部势力干涉内政。要加强在
国际事务特别是联合国、上海合
作组织、金砖国家合作机制等多
边框架内的沟通协调，践行真正
的多边主义，反对霸权主义和强
权政治，促进全球疫后经济复
苏，推动多极化趋势发展，推动
全球治理体系变革完善。

两国元首听取了两国有关部门
负责人关于各领域合作情况汇
报。

习近平指出，在双方共同努力
下，两国政治互信、利益交融、民

心相通不断深化，经贸、投资、
能源、人文、地方等领域合作持
续推进，合作领域不断扩大，共
识进一步加强。今年是中国全面
贯彻落实中共二十大精神的开局
之年，中国人将加快构建新发展
格局，着力推动高质量发展，全
面推进中国式现代化。中俄合作
潜力和空间很大，具有战略性、
可靠性、稳定性。双方要加强统
筹协调，扩大能源、资源、机电产
品等传统贸易，持续增强产业链
供应链韧性，拓展信息技术、数
字经济、农业、服务贸易等领域
合作。要加大创新领域合作，畅
通跨境物流运输。要夯实人文交
流基础，推动友好省州、友城扩
大交流，继续办好中俄体育交流
年，为促进两国人员往来创造便
利条件。

普京表示，俄方再次对习近平
主席全票当选连任中国国家主
席、中国新一届政府组成表示热
烈祝贺。当前，俄中关系发展非

常好，两国各领域合作取得长足
进展，政府、立法机构以及各层
级、各领域交流合作十分活跃，
在新冠疫情等复杂外部环境下，
俄中双边贸易实现逆势增长。希
望双方充分发挥两国既有交流
渠道作用，推动两国经贸、投资、
能源、航天、跨境交通物流等领
域务实合作取得新进展，体育、
旅游、地方等人文交流达到新水
平。俄方坚定支持中方在涉台、
涉港、涉疆等问题上维护自身正
当利益。祝贺中方成功推动沙特
和伊朗北京对话取得历史性成
果，这充分彰显了中国作为全球
大国的重要地位和积极影响。俄
方赞赏中方始终在国际事务中
秉持客观公正立场，支持中方提
出的全球安全倡议、全球发展倡
议、全球文明倡议，愿同中方进
一步密切国际协作。

两国元首认为，此访期间双方
交流深入，内容丰富全面，为俄
中新时代全面战略协作伙伴关系
发展注入新动力。

两国元首责成两国相关部门
按照两国元首达成的共识，加强
沟通，密切配合，推动两国务实
合作得到新的更大发展，助力两
国各自发展振兴。

两国元首同意继续通过各种
方式保持密切沟通，共同引领中
俄关系行稳致远。

会谈后，两国元首共同签署了《
中华人民共和国和俄罗斯联邦关
于深化新时代全面战略协作伙伴
关系的联合声明》和《中华人民共
和国主席和俄罗斯联邦总统关于
2030年前中俄经济合作重点方
向发展规划的联合声明》。

访问期间，双方还签署了农
业、林业、基础科研、市场监管、
媒体等领域多项双边合作文件。
两国元首还共同会见了记者。

知、可量化、可评价。要坚持
在保护中发展，在发展中保
护，切实加强传统村落保护利
用工作，传承和弘扬中华优秀
传统文化。

2012年，住房和城乡建设
部会同原文化部、国家文物
局、财政部等部门启动传统
村落调查。经过持续多年的
工作，到2020年，先后有五批
6819个具有重要保护价值的
村落列入了中国传统村落名

录，通过传统村落保护工程，
保护了53.9万栋历史建筑和
传统民居，传承发展了4789项
省级以上非物质文化遗产，形
成了世界上规模最大、内容和
价值最丰富、保护最完整、活
态传承的农耕文明遗产保护
群。目前，中国传统村落保护
力度持续加大，正在开展传统
村落集中连片保护利用示范，
让中华千年农耕文明彰显新
时代的魅力和风采。

全国已有8155个传统村落列入国家 
级保护名录
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М
еждупартийният  
форум, който се 
проведе на 15 
март и в който 
участва генерал-
ният секретар на 

ЦК на ККП и председател 
на Китай Си Дзинпин, има 
важно значение, както и  
своя предистория, подчерта 
пред в. “Китай днес“ проф. 
Захари Захариев – председа-
тел на Българската нацио-
нална асоциация „Един пояс,  
един път“. 

Пекинският форум бе-
ше предшестван преди 
пет години от една между- 
партийна  среща в Будапеща 

на страните от Централна 
и Източна Европа. 

Още тогава участващите 
в този международен пар-
тиен форум, които бяха от 
целия политически спектър, 
призоваха междупартийни-
ят диалог да продължи в 
един по-широк междунаро-
ден формат.

Искам да напомня, че 
тогава България предложи 
следващата подобна сре-
ща да се проведе у нас. Но  
пандемията от  COVID-19 
попречи на този проект. 

Ето защо състоялият се 
сега международен между- 
партиен форум  бе крачка 

към възстановяването на 
тази инициатива. 

Това ясно пролича от 
речта на китайския парти-
ен и държавен ръководител 
Си Дзинпин, който подчер-
та в речта си на форума, 
че ККП ще работи за за-
силване обмена и сътрудни-
чеството с останалите по-
литически партии по све-
та, за да може непрекъсна-
то да се разширяват общи-
те мнения и интереси, да 
се помогне за изграждане-
то на нов тип международ-
ни отношения чрез създава-
не на нов тип връзки меж-
ду политическите партии и 

за задълбочаване на отно-
шенията в глобалното парт-
ньорство. Си Дзинпин по-
сочи, че в бъдеще трябва 
да се действа именно в та-
зи посока. 

„Укрепването и усъвър-
шенстването на отношени-
ята между политическите 
партии ще допринесе за за-
дълбочаване и разширява-
не на глобалното партньор-
ство“, каза Си Дзинпин.

Надявам се, че идеята 
следващият междупартиен 
форум да се състои в Бъл-
гария ще остане актуална 
и занапред, заяви проф. За-
хари Захариев.

Нови идеи и визионерски  
решения за световен прогрес

Важен международен  
и междупартиен форум 

Н
а 15 март в своя-
та забележител-
на реч, произ-
несена по вре-
ме на междуна-
родната полити-

ческа онлайн срещата на 
високо ниво, генералният 
секретар на ЦК на ККП 
и председател на КНР Си 
Дзинпин представи разби-
ранията на Китайската ком-
партия за модернизацията в 
китайски стил. Председате-
лят Си предложи също та-
ка Инициатива за глобална 
цивилизация, която рамки-
ра китайските решения за 
насърчаване модернизация-
та и всестранния напредък 
на човечеството.

Както винаги изявле-
нията на председателя Си 

предизвикаха оправдан ин-
терес и резонанс сред све-
товната общественост. За-
това ще се спра по-подроб-
но на някои основни тези-
си от неговата реч.

Генералният секретар на 
ЦК на ККП и председател 
на КНР Си представи пет 
основни точки за стимули-
ране и осъществяване на 
модернизацията. Неговата 
основна мисъл е да се при-
държаме към концепцията 
за върховенството на наро-
да и да стимулираме обще-
ството в отделните страни 
по посока на модернизация. 
Второ. Необходимо е да се 
поддържа принципът на не-
зависимост и да се разуча-
ва внимателно многообра-
зието от пътищата към тази 

голяма цел. Да се култиви-
ра атмосфера на почтеност 
и новаторство, да се поддър-
жа приемствеността в про-
цеса на модернизация. Тре-
то, да се подобри прилага-
нето на модернизацията и 
не на последно място – да 
се гарантират ръководната 
сила и ентусиазмът на хо-
рата в този процес.

Несъмнено тези ясни 
структурни детайли сочат 
посоката, в която хората 
от петте континента биха 
могли да тръгнат по пътя 
на модернизацията. В това 
отношение ККП стои на-
чело на този процес, кой-
то е в името на добруване-
то на човечеството. Зад те-
зи принципи Партия и на-
род в Китай уверено крачат 

по начертания път и резул-
татите, които вече реализи-
рат, са изумителни.

В този ред на мисли ще 
добавя, че още през октом-
ври м. г., на юбилейния 20-и  
конгрес на ККП, председа-
телят Си за пореден път из-
тъкна важността и прино-
са за света на модерниза-
цията в китайски стил. Той 
сподели, че КНР се стре-
ми с постиженията си в та-
зи сфера да разкрие нови 
възможности за световно-
то развитие, да подпомог-
не хората в търсене на ве-
рния път към модерниза-
ция и да допринесе за прак-
тическото приложение на 
научните иновации в име-
то на едно споделено бъде-
ще за човечеството.

проф. Светлана 
Шаренкова

проф. Захари 
Захариев

Важна китайска инициатива
На 15 март бе проведена важна среща 
между ККП и политически партии от 
различни държави под мотото „Път 
за модернизацията: отговорности 
на партиите“, на която генералният 
секретар на ЦК на ККП и 
председател на КНР Си Дзинпин 
произнесе знакова реч. В своята реч 
Си Дзинпин очерта разбиранията на 
Китайската комунистическа партия 
за модернизацията в китайски стил 
и предложи Инициатива за глобална 
цивилизация.
По този повод поканихме 
изтъкнатите научни и обществени 
дейци проф. Светлана Шаренкова и 
проф. Захари Захариев за споделят 
свои мнения относно  
проведената среща.
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Фалитът на SVB се очаква да има ограничено 
въздействие върху китайски фирми

съвременните технологии 
навлизат в минната индустрия

ветът стана свидетел 
на бързия колапс на 16-
ата по големина банка 
в САЩ, когато тя бе за-
творена, а депозитите – 
замразени от американ-

ските регулатори по време на рази-
грала се в рамките на 48 часа низ-
ходяща спирала. Кредиторът SVB, 
ориентиран основно към стартъп 
компании, обяви изненадващо не-
отдавна, че трябва да събере 2,25 
милиарда долара, за да подкрепи 
баланса си, което накара вложите-
лите да започнат да теглят парите 
си на фона на опасения за състоя-
нието на банката.

SPD Silicon Valley Bank (SSVB), 
съвместна компания между шан-
хайската Пудунска банка за разви-
тие (Shanghai Pudong Development 

одещите теле-
комуникацион-
ни технологии и 
автоматизацията 
повишават ефек-
тивността и без-

опасността в минната ин-
дустрия.

На златното крайбрежие 
на източната китайска про-
винция Шандун се намира 
град Лайджоу, който е из-
вестен с богатите си ресур-
си на злато. Икономиката 
на града е базирана на ин-
дустрията за добиване на 
злато. Както във всяка дру-
га минна индустрия, един 
от най-големите проблеми 
тук, а и в целия сектор е 
осигуряване на безопасност-
та на работните процеси в 
мините.

В златната мина „Дзяод-
зя“ мотокарите транспор-
тират златото, докато отго-
ворният работник е на око-
ло 77 метра над превозно-
то средство и управлява ус-
тройството директно от бю-
рото си в офиса. В също-
то време в близката злат-
на мина „Саншандао“ мла-
ди миньори дистанционно 
разбиват рудата. Те изцяло 

дистанционно контролират 
устройствата в мината, кои-
то се намират на стотици 
метри под земята.

Подобни операции ос-
вобождават работници от 
опасната среда и предлагат 
поглед към еволюцията на 
разрастващия се минен сек-
тор в Китай. За компании 
като Shandong Gold Group 
Co Ltd, която е собственик 
на две мини, възприема-
нето на дигиталната тех-
нология не само отговаря 
на собствените им нужди, 
но и представлява общата 
тенденция на промишлено-
то развитие. 

Компанията „Хуауей“ 
предлага съвременна тех-
нология като WiFi-6 мре-
жа за дистанционно упра-
вление на горепосочени-
те две златни мини в Лай-
джоу, която може да под-
държа набор от иновативни 
решения, като автоматизи-
рани управлявани превозни 
средства, промишлени ро-
боти и много други сцена-
рии на използване.

Чън Уънфън, вицепрези-
дент продажби и маркетинг 
в минния клон на „Хуауей“, 

заяви, че в момента много 
мини в Китай и в чужбина 
са между етапите на меха-
низация и автоматизация, 
с голям потенциал за тран-
сформация към интелигент-
ни решения в сферата. 

През 2021 г. Жън Джън-
фей, основателят на „Хуа-
уей“, заяви в интервю, че 
по отношение на прилага-
нето на 5G повечето ком-
пании за информационни 
и комуникационни техно-
логии в света не обръщат 
голямо внимание на мин-
ния бизнес като възможен 
пазар за развитие, за разли-
ка от „Хуауей“. 

Екологичните предизви-
кателства като високи тем-
ператури, висока влажност 
и нисък кислород все пове-
че тежат върху оперативна-
та безопасност и несигур-
ността в мините. Налице 
е неотложна необходимост 
от използване на цифрови-
те технологии за повиша-
ване на сигурността и без-
опасността.

В този контекст Shandong 
Gold Group създаде трииз-
мерна визуализирана ця-
лостна платформа за упра- 

С

В

Bank Co) и SVB, обяви спешно, че 
е независимо юридическо лице, ре-
гистрирано в Китай, със стандарт-
на структура на корпоративно упра-
вление и независим баланс. „Като 
първата банка, кредитираща техно-
логични и иновативни стартъпи в 
Китай, SSVB е ангажирана в об-
служване на китайските предпри-
емачи и работи нормално в съот-
ветствие с местните закони и раз-
поредби“, гласи изявление на уеб-
сайта на компанията.

По-рано SSVB обяви, че е фоку-
сирана върху обслужването на ори-
ентирани към иновации китайски 
фирми и инвеститори главно в ос-
ем сектора, включително здраве-
опазване, интелигентно производ-
ство, разработка и производство 
на чипове и финтех. Към второто 

тримесечие на 2022 г. банката е 
имала над 3000 корпоративни  
клиента, от които 31 са регистри-
рани в Китай или в чужбина, съ-
общи местният новинарски сайт 
21jingji.com.

Everest Medicines, биофармаце-
втична компания от провинция 
Джъдзян, която е фокусирана вър-
ху разработването на иновативни 
лекарства и ваксини, заяви също, 
че колапсът на SVB има ограни-
чено въздействие върху бизнеса 
й, подчертавайки, че депозитите 
на компанията в банката са мно-
го по-ниски от 1% от общия й па-
ричен обем. Фирмата обяви, че 
се очаква да получи по-голяма-
та част от своите депозити в SVB 
чрез застраховката на Федерална-
та корпорация за гарантиране на 

депозитите на САЩ (FDIC). Ко-
лапсът на SVB се разглежда като 
най-големия фалит на американ-
ска банка след финансовата криза 
през 2008 г., чиито последици за-
почват да се разпространяват по 
целия свят, тъй като тя поддържа 
връзки с технологични стартъпи и 
рисков капитал по света през по-
следните 40 години.

„Фалитът на SVB показва, че па-
ричната политика на САЩ е пъ-
лен провал. По-бързото от очаква-
ното затягане на Федералния ре-
зерв създаде смут в световната фи-
нансова система и в крайна смет-
ка навреди на собствената й банко-
ва система“, казва Ли Йон, замест-
ник-председател на Експертния ко-
митет на Китайската асоциация за 
международна търговия.

„Засиленото регулиране на ин-
тернет икономиката от страна на 
китайските власти през последните 
години, особено политиките, които 
ограничиха монополите и безраз-
борното разширяване на капита-
ла, направиха китайските стартъпи 
доста по-имунизирани срещу колап-
са на SVB“, казва Дун Сяопън от 
Института за финансови изследва-
ния „Чунян“ към Китайския наро-
ден университет. „Кризата на SVB 
ни предлага урок, че не трябва се 
да разчита твърде много на финан-
совата система на САЩ, която има 
вратички, и вместо това трябва да 
поддържат независима финансова и 
технологична политика“, каза той.

китайски компании, които имат 
бизнес връзки със Silicon Valley  
Bank (SVB), обявиха, че до 
момента драматичният фалит 
на американската банка има 
ограничено въздействие върху 
тях, но някои анализатори 
предупреждават за рисковете, 
породени от колапса за световните 
финансови пазари. Фалитът на 
банката показа проблематичната 
парична и финансова политика 
на правителството на СаЩ и 
може да предизвика ефекта на 
доминото и да има отрицателно 
въздействие върху финансовите 
пазари по целия света, отбелязват 
анализатори.

вление и контрол на ми-
ните, което реализира при-
лагането на визуализирано 
интелигентно управление 
и контрол на рудодобива в 
целия процес, безпилотно 
управление с електрически 
устройства и дистанционен 
контрол на машини за сон-
даж на скали.

Като резултат ефектив-
ността на производството 
в златната мина „Саншан-
дао“ се е увеличило с 20% 
на годишна база. Годиш-
ните икономически прихо-
ди са достигнали повече от 
80 милиона юана (11,6 ми-
лиона щатски долара), зая-
ви представител на мината. 

Интелигентните техно-
логии помагат компанията 
за добив на злато Shandong 
Gold Group да намали броя 
на подземни оператори с 
3046, спестяващи 460 ми-
лиона юана разходи за ра-
ботна ръка.

Данни, представени от 
компанията за изследване 
на пазари ITtime, показват, 
че в момента три основни 
изследователски области за 
интелигентни мини в Ки-
тай са зелено управление, 
заемащо 6,11% от изслед-
ванията, безпилотно транс-
портиране, заемащо 6,09%, 
информация и комуника-
ции, заемащи 6,02%.

икономика
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а 21 февруари т. г.  
Китай публикува 
официално кон-
цептуалния до-
кумент на Ини-
циативата за гло-

бална сигурност, който из-
яснява основните концеп-
ции и принципи на иници-
ативата, както и ключови-
те области на сътрудничест-
во и механизмите на плат-
формата.

В момента светът навли-
за в нов период на катакли-
зми и промени и броят на 
нестабилните и несигурни 
фактори в международна-
та ситуация нараства зна-
чително. 

Правилното решаване 
на въпроса за сигурността 
вече се превърна във ва-
жен и дори ключов фактор 
за икономическото разви-
тие на съответните регио-
ни, отбелязва в коментар 
People‘s Daily онлайн.

Директорът на Меж-
дународния валутен фонд 
(МВФ) за Азиатско-тихо-
океанския регион Кришна 

Сринивасан, заедно с други 
експерти, публикува доклад 
„Намаляването на иконо-
мическите бариери в Азия 
води до по-силно възста-
новяване“. Според този до-
кумент тази година азиат-
ската икономика очаква 
по-благоприятни перспек-
тиви, като се очита тенден-
ция тя да стане ярка черта 
в развитието на световната 
икономика. Анализаторите 
казват, че се предполага, че 
азиатската икономика като 
цяло ще се възстанови та-
зи година. Въпреки че все 
още има дисбаланс между 
държавите, икономическата 
ситуация може да е нерав-
номерна, но поради относи-
телната стабилност в Азия 
регионалните страни, осо-
бено тези с нововъзниква-
щи пазари, и развиващите 
се страни могат да се съ-
средоточат върху икономи-
ческото развитие. Азиатска-
та икономика ще изпревари 
развитите икономики тази 
година, включително САЩ 
и ЕС. Възстановяването на 

света остава зависимо от 
устойчивия и здравословен 
растеж на азиатската ико-
номика, изтъкват анализа-
торите.

За разлика от азиатска-
та икономика, която посте-
пенно се възстановява, ев-
ропейските страни прежи-
вяха поредица от сътресе-
ния миналата година, свър-
зани с ескалацията на ук-
раинската криза, като си-
туацията с възстановява-
нето е изключително труд-
на. В момента Европа е из-
правена пред многоброй-
ни предизвикателства, като 
рязко нарастване на разхо-
дите за енергия, висока ин-
флация, огромни корпора-
тивни загуби и падащ стан-
дарт на живот. Перспекти-
вите за възстановяване са 
несигурни.

На 24 февруари ЕС одо-
бри 10-ия пакет от санк-
ции срещу Русия. Европа, 
като важен полюс в све-
та, не успя да демонстрира 
подходяща стратегическа 
автономия, следва сляпо 

САЩ и налага икономи-
чески санкции срещу Ру-
ската федерация. В резул-
тат на този подход Европа 
попадна в „капан на сигур-
ността“, от който е трудно 
да се излезе. Днес има оче-
видни признаци на дълбоко 
потапяне на Европа в този 
„капан“, във връзка с което 
перспективите за развитие 
на европейската икономи-
ка ще бъдат още по-небла-
гоприятни.

Мирната, стабилна и си-
гурна среда е от съществено 
значение за възстановяване-
то на световната икономи-
ка. Приоритет за Европа би 
трябвало да е постепенно-
то деескалиране на украин-
ската криза и осигуряване-
то на по-стабилна среда за 
икономическо възстановя-
ване. А Азия трябва да про-
дължи да поддържа мирна, 
стабилна и сигурна среда 
за развитие. Отделни стра-
ни са свикнали да създават 
хаос, което изисква специ-
ална бдителност“, подчер-
тава People‘s Daily онлайн.

посредничество-
то на Китай, след 
пет дни прегово-
ри в Пекин, „два-
ма стари враго-
ве в Близкия из-

ток“ – Саудитска Арабия 
и Иран, в крайна сметка 
подписаха споразумение, 
включително за възобно-
вяване на дипломатиче-
ски отношения. Освен то-
ва страните ще рестартират 
и споразумението за сигур-
ност, подписано през 2001 г.  
Това показва решимостта 
на Рияд и Техеран да въз-
обновят цялостно диплома-
тическите отношения и от-
ношенията по сигурността, 
а също така показва, че по-
средническите действия на 
Китай допринасят за при-
лагането на де факто и пъл-
но споразумение, а не час-
тично и временно, отбеляз-
ват китайските медии по 
повод това важно между-
народна събитие. Резулта-
тът от Пекинския диалог 
между Саудитска Арабия 
и Иран е добра новина не 
само за Рияд и Техеран, но 
и за мира в Близкия изток 
и за световния мир, изтък-
ва електронното издание на 
„Жънмин жъбао“. 

Саудитска Арабия и 
Иран изразиха своята бла-
годарност на Пекин за ди-
пломатическите усилия. 
Генералният секретар на 

ООН Антониу Гутериш 
публикува изявление, в 
което приветства възобно-
вяването на дипломатиче-
ските отношения между 
Саудитска Арабия и Иран 
и също така благодари на 
Китай за улесняването на 
диалога. Гутериш отбеляза, 
че добросъседството между 
двете страни допринася за 
стабилността в региона на 
Персийския залив.

Близкият изток е реги-
онът с най-трудната ситу-
ация на сигурност в света, 
но ръкостискането на Сау-
дитска Арабия и Иран по-
казва, че колкото и труд-
ни да са били проблемите 
и колкото и сериозни да са 
били предизвикателствата, 
равен диалог, основан на 
дух на взаимното уважение 
със сигурност може да до-
веде до взаимно приемли-
во решение.

В началото на 2016 г. 
Саудитска Арабия и Иран 
скъсаха дипломатическите 
си отношения след екзеку-
цията на шиитски духовник 
в Саудитска Арабия. Отто-
гава минаха седем години. 
През този период проти-
воречията между страни-
те ескалираха многократ-
но, държавите дори бяха 
на ръба на война. Напре-
жението между Саудитска 
Арабия и Иран продължа-
ва от десетилетия. Повлиян 

от религиозни, етнически, 
геополитически фактори и 
намесата на големи сили, 
конфликтът между Саудит-
ска Арабия и Иран се пре-
върна в една от основни-
те причини, влияещи вър-
ху мира и сигурността в 
Близкия изток.

Пекинският диалог меж-
ду Саудитска Арабия и 
Иран беше голям пробив, 
могат да се отбележат след-
ните ключови точки: Пър-
во, дипломацията на дър-
жавните глави посочи по-
соката. 

През декември 2022 г. 
китайският президент Си 
Дзинпин направи държав-
но посещение в Саудитска 
Арабия, а също така при-
съства на срещите на върха 
Китай – Саудитска Арабия, 
Китай – Съвет за сътруд-
ничество в Персийския за-
лив, Китай-арабските стра-
ни. Миналия месец, по по-
кана на китайския прези-
дент Си Дзинпин, ирански-
ят президент Ебрахим Раи-
си направи държавно посе-
щение в Китай.

Всъщност Китай след-
ва конкретни стъпки, за да 
предложи китайски про-
ект за сигурност в Близкия 
изток. Откакто китайски-
ят президент Си Дзинпин  
предложи нова концепция 
за съвместна, всеобхватна, 
интегрирана, устойчива и 

съвместна сигурност през 
2014 г., Китай полага не-
престанни усилия за укреп-
ване на сигурността в Близ-
кия изток. 

В рамките на тези уси-
лия Саудитска Арабия и 
Иран изпратиха свои де-
легации в Пекин за диа-
лог, което е признание за 
искреното им  отношение 
и доверие към Китай. Така 
се получи успешно практи-
ческо приложение на  ки-
тайската Инициативата за 
глобална сигурност. 

През последните някол-
ко години китайската стра-
на положи усилия за раз-
решаване на множество 
конфликти в Близкия из-
ток, многократно предла-
гаше рамка за сигурност 
в Персийския залив. Ки-
тай предприе и инициати-
вата за разрешаване на па-
лестинско-израелския кон-
фликт. Възстановяването 
на дипломатическите от-
ношения между Саудит-
ска Арабия и Иран показ-
ва, че китайската концеп-
ция за мир и сигурност е 
реалистична и ефективна. 
Същевременно помирение-
то между Саудитска Ара-
бия и Иран е в съответ-
ствие с тенденциите на вре-
мето, отбелязват китайски 
анализатори. 

сигурността е ключов фактор за 
възстановяването на световната икономика

Резултатът от Пекинския диалог между саудитска 
арабия и иран е добра новина за Близкия изток

Азиатската 
икономика 
ще изпревари 
развитите 
икономики 
тази година, 
включително 
САЩ и ЕС. 
Възстановяването 
на света остава 
зависимо от 
устойчивия и 
здравословен 
растеж на 
азиатската 
икономика, 
изтъкват 
анализаторите

страницата подготви  
Любомир михайЛов

С решаващото 
посредничество 
на Пекин, след 
петдневни  
сложни проговори 
в китайската 
столица, 
представителите 
на Саудитска 
Арабия и Иран, 
стари врагове в 
Близкия изток,  
си подадоха ръка 
и възстановиха 
дипломати- 
ческите 
отношения между 
двете влиятелни 
в Близкия изток 
страни
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реди малко по-
вече от четири 
години Ци Йейе 
решава да напус-
не работата си в 
големия град и 

да се върне в родното си 
място в провинцията. Ци е 
от малко градче в североза-
падната провинция Шънси. 
Това първоначално предиз-
виква силно объркване в се-
мейния й живот и негоду-
вание от нейния съпруг. Но 
Ци е убедена, че селският 
район предоставя доста до-
бри възможности, а и ще 
работи по-близо до семей-
ството си. Тя е завършила 
висше образование в Сиан, 
работила е дълго време в 
развитите крайбрежни ра-
йони, но избира да се вър-
не към земеделския живот 
през 2018 г. „Аз съм провин-
циално чедо. За такива като 
нас обучението в универси-
тет не трябва да е бягане от 
родното, а напротив – тряб-
ва да бъде стимул да се вър-
нем и да устроим по-добре 
родното си място.“

В момента Ци Йейе и 
брат й Ци Кун обработват 
над 53 хектара земеделска 

лед оптимизи-
рането на мер-
ките за контрол 
и превенция на 
COVID-19 от на-
чалото на 2023 г. 

международните пътувания 
вече са много по-лесни и 
достъпни. Това отвори и 
визовите политики на Ки-
тай, като с наближаването 
на новия семестър в уни-
верситетите много чуждес-
транни студенти започнаха 
отново да се стичат обра-
тно в Китай. 

Данните на китайското 
Министерство на образо-
ванието показват, че близо  
500 000 чуждестранни сту-
денти от 196 страни и регио- 

ни са учили в Китай през 
2018 г. През последните 
три години международ-
ните студенти можеха да 
продължат обучението си 
в китайските университети 
чрез онлайн лекции.

За да приветстват голе-
мия брой завръщащи се 
чуждестранни студенти, 
много университети започ-
наха да предоставят съот-
ветните визови и админи-
стративни услуги. Пекин-
ският университет предла-
га визови услуги и насоки 
по време на зимната ва-
канция, включително при-
емане на заявление за визо-
ва процедура, събиране на 
паспорти с вече издадени 

Все повече висшисти се захващат със 
селскостопанска дейност в родните си места

Чуждестранните студенти се завръщат в Китай 
след COVID-19

земя в село Циси, близо 
до град Баодзи. В семей-
ната им ферма има мно-
го задачи, които някога са 
изисквали ръчен труд, но 
сега могат да се извърш-
ват ефективно с модер-
на техника и технологии. 
Това включва напояване, 

наторяване, както и про-
верка и наблюдение за бо-
лести и вредители по рас-
тенията. „Купихме повече 
от 70 комплекта модерна 
селскостопанска техника, 
което значително подобри 
ефективността на земеде-
лието.“, споделя Ци Йейе.

От 2019 г. насам брат й 
Ци Кун е дал 150 000 юа-
на (около 22 000 щатски до-
лара) за закупуване на три 
селскостопански дрона. От 
тогава тя успешно ги инте-
грира в земеделските про-
цеси, а през 2021 г. дори пе-
чели местно състезание за 

земеделски дронове.
„Земеделието все още е 

трудна работа и не е за все-
ки. Но такива енергични и 
добре образовани млади хо-
ра, които могат да възпри-
емат бързо новата обстанов-
ка и да интегрират нови-
те технологии в процеса на 
труда на село, са една до-
бра предпоставка за разви-
тието на селската модерни-
зация“, казва Джао Хайбин, 
директор на бюрото по зе-
меделие и селски въпроси 
в град Баодзи.

„Правителството дава 
голяма подкрепа на голе-
мите зърнопроизводители, 
което засили увереността 
ми да се придържам към 
селското стопанство и да 
се представям добре“, каз-
ва Ци Кун. 

Благодарение на полити-
ките за модернизация и раз-
витие на селските райони, 
все повече младежи в цял 
Китай избират да се завър-
нат по родните си места и 
да работят за укрепването 
на китайските села, изтъква 
в репортажа си за тази нова 
важна социална тенденция 
Радио Китай за чужбина.

визи, консултиране и от-
говаряне на въпроси. В до-
пълнение, университетът 
подготвя лятно училище по 
китайски език за студенти 
и любители на китайската 
култура от цял свят.

„След като офисът за 
чуждестранни студенти на 
моя университет ме инфор-
мира, че вече мога да дой-
да в Китай, администра-
цията ми изпрати подроб-
но обяснение за нужните 
процедури и целият про-
цес премина изключител-
но гладко“, казва Алан-
си Мохамед, чуждестра-
нен студент по специал- 
ността „Електронна тър-
говия“ в град Тайюен, 

столица на провинция 
Шанси. 

Оптимизирането на по-
литиките за влизане и из-
лизане от Китай значител-
но ще насърчи възобновя-
ването на глобалния обмен 
на специалисти и между-
народните студенти.

Въпреки че Тран Май 
Хуон това лято ще завър-
ши Международното биз-
нес училище на универси-
тета Джъдзян, Източен Ки-
тай, виетнамската студент-
ка никога не е била в Ки-
тай. Тя планира да посе-
ти страната тази година, 
за да се подготви за ди-
пломирането си и да научи 
колкото се може повече за 

китайските обичаи и кул-
тура.

Китай усилено стиму-
лира и подкрепя развитие-
то на научно-изследовател-
ската дейност и междуна-
родното отваряне на стра-
ната към останалия свят. 
Общите разходи на Китай 
за научноизследователска и 
развойна дейност през 2022 
г. надхвърлиха 3 трилиона 
юана (около 456 милиар-
да долара). Страната пола-
га изключителни усилия за 
развитието на висшето об-
разование, както и за кул-
тивирането на високи спе-
циалисти в редица сфери, 
отговарящи на нуждите на 
модерния живот.

С оптимизирането на мерките за контрол и 
превенция на COVID-19 от началото на 2023 г. 
международните пътувания вече са много по-
лесни и достъпни. Това отвори и визовите 
политики на Китай, като с наближаването 
на новия семестър в университетите много 
чуждестранни студенти започнаха отново да се 
стичат обратно в Китай. 
Данните на китайското Министерство на 
образованието показват, че близо 500 000 
чуждестранни студенти от 196 страни и региони 
са учили в Китай през 2018 г. През последните 
три години международните студенти можеха 
да продължат обучението си в китайските 
университети чрез видео онлайн лекции.

съвремие
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Езерният район, намиращ се в провинция 
Съчуан, е известен като Хуанлон, което в 
превод от китайски означава “Жълтият 
дракон”. Причина за това е извитата форма, под 
която са се подредили многобройните езера. 
През 1992 г. резерватът е включен в Списъка на 
световното наследство на ЮНЕСКО.

Езерният район Хуанлон –  
резерватът на Жълтия дракон

уанлон е разполо-
жен във високоп-
ланински район 
в северозападна-
та част на про-
винция Съчуан, 

в подножието на планина 
Мин, и заема площ от 1830 
кв. км. Всяка година той 
привлича милиони посе-
тители. Местните хора до-
ри имат поговорка: „Кра-
сотата на Хуанлон не ид-
ва от разказите на екскур-
зоводите, а от краката на 
туристите”. 

Хуанлон е живописен 
резерват, 

известен със своите езера, 
потоци, водопади, снежни 
планини, гъсти гори, доли-
ни, стари храмове и травер-
тинови тераси. Травертинът 
е вид варовик, който обик-
новено се отлага от водата 

Х

хората от Тибет наричат хуанлон “сърсуо”, 
което в превод означава “златно море”

праг с ширина между 40 и 
122 метра. 

Хребетообразният релеф 
на прага по естествен на- 

чин способства за отлага-
нето на калциевия карбо-
нат под формата на „бор-
дюри“, във вътрешността 

на които се образуват во-
доеми. Водата се стича на-
долу по склона и формира 
красивите прагове. 

на термални минерални из-
вори. Благодарение на то-
зи вид варовик над 3400-те 
езера изглеждат разноцвет-
ни. В резервата живеят ре-
дица редки животни, като 
например гигантската пан-
да и златистата чипоноса 
маймуна.

Разреденият във вода 
калцит в течение на 

хилядолетия 
е кристализирал и отсядал 
върху различни повърхно-
сти, образувайки травер-
тинов ландшафт: езера, во-
допади, пещери. По своя-
та същност Хуанлон пред-
ставлява най-мащабния и 
разположен на най-голяма 
надморска височина езерен 
комплекс в света, образу-
вал се от калцитни отла-
гания. Там се е сформирал 
1300-метров травертинов 
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Хората от Тибет наричат 
Хуанлон “сърсуо”, 

което в превод означава 
“златно море”, защото те-
зи прагове са главно със 
златист цвят, като различ-
ните примеси на места им 
придават млечнобял, сив 
или тъмнозелен оттенък и 
всъщност над 3400-те езе-
ра с калцитни отлагания 
от травертнин изглеждат 
по-скоро разноцветни. Но 
ако се погледне надолу от 
върха в посока към тераси-
те и блещукащата вода, чо-
век има чувството, че виж-
да гигантски златистожълт 
дракон.

Най-красивият комплекс 
езера е Уцайчи,

или както ги наричат още 
„очите на Хуанлон”. Те са 
разположени на 3576 м 
надморска височина, вър-
ху обща площ от 21 000 кв.  
м. Комплексът се състои 
от 693 цветни езера и е 
най-големият подобен в 
Хуанлон. Под слънчевите 

Травертиновите прагове отблизо

Средният храм в хуанлонхребетообразният релеф с 
травертинови тераси 

водопадът Джага

най-красивият комплекс  
езера е Уцайчи

водата тук може 
да е и светлосиня, 
млечнобяла или с 

тъмнозелен оттенък

лъчи езерата блестят в бя-
ло, пурпурно, синьо, зеле-
но и стотици други нюан-
си. Водата в Уцайчи е из-
ворна, а не е образувана 
в резултат от топенето на 
снеговете. Затова дори през 
зимата тя е синя.

Неслучайно преди време 
Сай Суелин, председател 

за истинския турист”.
В Хуанлон, в долината 

Моуни, се намира 
водопадът Джага, 

който пада от височина 93 
метра и е с ширина 40 ме-
тра. Оттук започва и ре-
ка Фудзиен, която е инте-
ресна със своето праволи-
нейно основно течение и 
множеството извиващи се 
притоци. 

В местността Хуанлон 
се намира и планински 
връх, който достига висо-
чина над 5500 м и целого-
дишно е покрит със сняг. 

Хуанлон има какво да 

предложи и на почитатели-
те на древната архитекту-
ра. В миналото там е има-
ло три храма – преден, сре-
ден и заден. От предния 
сега има само останки. В 
средния има пет зали. Той 
е построен при династия 
Мин и е с изящни будист-
ки статуи. 

Особено интересен е 
Задният храм, 

построен от почитателите 
на даоизма. Той се намира 
близо до езерата Усайчи и 
също е строен при динас-
тия Мин.

на Китайската туристиче-
ска асоциация в Канада, 
споделя за Уцайчи: „Бил 
съм на много места по 
света, но според мен тук 
е най-красиво. Преди съм 
виждал снимки на Хуан-
лон, но истинският му об-
раз е доста по-завладяващ. 
Тук е задължително място 
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Уан Ин развива  
модерно земеделие  
в родното си село

Китайският Форест Гъмп от провинция Дзянсу 
стана успешен предприемач

Т

В

ази година е първата за 
Уан Ин от село Шъндз-
ядзъ, провинция Ляонин, 
като депутат в ОСНП. 
Тя е родена през 1992 г. 
и често нарича себе си 

„селски секретар на ККП“. Когато 
идва на годишната сесия на ОСНП 
в Пекин, тя носи просо от селото, 
защото нейната история е свърза-
на със земеделието, разказва в ре-
портаж Радио Китай за чужбина.

След като завършва универси-
тета през 2014 г., Уан Ин проме-
ня плановете си да кандидатства 
за съдия и се връща в родното си 
село, за да помага там като млад 
експерт в земеделието. Всеки ден 
тя ходи в планината, за да събере 
повече информация за местните 
продукти. Уан И започва да търси 
начина за популяризирането им 
навън, но по-голямо предизвика-
телство се оказва да убеди мест-
ните земеделци в нейната идея 
за електронен бизнес. Постепен-
но обаче спечелва доверието им и 
започва да им преподава най-но-
вите знания за земеделието. От 
друга страна, Уан Ин активно из-
следва модела „интернет + земе-
делски бази + дълбока обработка 
+ магазини“, чрез който продук- 
тите от селото могат да се прода-
ват в градовете.

В продължение на няколко го-
дини тя ръководи основаването на 
предприятие в селото и организи-
ра местните жители за засаждане-
то на лозя и построяването на пар-
ници за отглеждането на зеленчуци. 

град Суджоу в провин-
ция Дзянсу им специал-
на фабрика за фотоалбу-
ми. Над 30 от 43-мата 
служители на предприя- 
тието са с увреждания. 

Управителят на фабриката Лу Хон 
страда от церебрална парализа. От 
началото на пандемията фабрика-
та понесе много удари, но оборо-
тът й не падна, а по-скоро се уве-
личи. Според Лу Хон оборотът на 
предприятието е достигнал 14 ми-
лиона юана през 2022 г. и около 
10 милиона юана през 2021 г. Пре-
ди пандемията оборотът е бил ос-
новно седем до осем милиона юа-
на, отбелязва People‘s Daily онлайн.

Работната ефективност на хора-
та с увреждания е много по-ниска 
от тази на здравите хора, но прин-
ципът на наемане на хора във фа-
бриката на Лу Хон е, че тези хора 
имат приоритет. С това той иска 
да докаже на всички, че хората с 
увреждания също могат да бъдат 
от полза за обществото.

Лу Хон се разболява от тежко 
заболяване, когато е на една годи-
на, и оттогава развива церебрална 
парализа. Болестта сериозно зася-
га способността му да контролира 

съдби

екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

Уан И работи заедно със земедел-
ците на полето, помага им за ко-
ригирането на структурата на кул-
турите и увеличаването на площи-
те за качествено просо и царевица. 
В момента телефонът й се е пре-
върнал в ново средство за разви-
тие на земеделието. С него тя про-
дава зърно, ягоди и оцет чрез ин-
тернет. Усилията на Уан Ин носят 
очевидни промени в селото. Сред-
ните годишни доходи на човек са 

се увеличили от хиляди до десет-
ки хиляди юана.

През януари 2020 г. Уан Ин 
става партиен секретар на селото. 
След поемането на този пост  тя се 

стреми да намери средства за из-
граждането на пътища и стабилни 
язовири, както и инсталирането на 
светофари за основното кръстови-
ще. Всеки ден Уан И се сблъсква 

с нови предизвикателства.
По-късно Уан Ин е избрана за 

депутат в ОСНП и отговорностите 
й се увеличават. След дълги проуч-
вания тя открива, че развитието на 
селските райони трябва не само да 
трансформира производството, но 
и методите за продажби, да при-
влече младите хора, особено сту-
дентите, за да участват в усилията 
за просперитета на селото.

След пускането на железопътна-
та линия Пекин – Харбин, близо до 
селото на Уан И вече има гара. От 
Пекин дотам сега пътят е по-мал-
ко от два часа. Това дава на Уан 
Ин нови надежди. „Предложението 
ми е да се използват предимства-
та на модела „интернет + земеде-
лие“ за разрешаването на пробле-
ма с транспортирането на селско-
стопанските продукти. Така родно-
то ми село ще се превърне в кра-
сив дом за селяните, животът им 
ще бъде по-щастлив и селските ра-
йони ще са като една широка сце-
на за младите хора да реализират 
мечтите си.“

крайниците и изражението на ли-
цето си. „Когато бях дете, всички 
постоянно ми се смееха“, споделя 
спомените си Лу Хон. Той често 
пада духом и като възрастен мно-
гократно не успява да си намери 
работа. Но без значение с колко 
трудности трябва да се сблъска, 
той никога не се отказва. „Не ис-
кам да съм бреме за семейството 
си“, каза Лу Хон. Така той реша-
ва да започне собствен бизнес и 

отваря павилион, където ремонти-
ра велосипеди, продава вестници 
и компактдискове, а веднъж дори 
инсталира обществен телефон, но 
всичко това носи оскъдни прихо-
ди. Ситуацията се променя ради-
кално, когато Лу Хон отваря фо-
тографско студио.

Дълго време изучава програми 
за ретуширане на снимки и усъвър-
шенства професионалните си уме-
ния. Скоро неговата фотографска 

работа започва да привлича все 
повече и повече клиенти. „Много 
клиенти, които са снимани за до-
кументи, ме питаха: занимаваш се 
с фотография, защо не продаваш 
албуми? Така че започнах да ми-
сля за създаване на фотоалбуми“, 
казва Лу Хон.

През 2017 г. с помощта на мест-
ната федерация на хората с увреж-
дания Лу Хон отваря фабрика за 
фотоалбуми и започва да наема хо-
ра с увреждания. Бизнесът претър-
пява сериозни загуби с настъпване-
то на пандемията, така че Лу Хон 
предлага на служителите да пра-
вят блогове и да отварят онлайн 
магазини на платформата Taobao. 
„Големите фабрики за фотоалбуми 
не можеха да работят и междуна-
родни дистрибутори се обърнаха 
към нас, така че по време на пан-
демията износът на нашите стоки 
се удвои или дори утрои“, обясня-
ва Лу Хон. Под негово ръковод-
ство оборотът на фабриката дос-
тига почти 14 милиона юана през 
2022 г., което е два пъти повече от-
преди пандемията. В момента фа-
бриката на Лу Хон се е превърна-
ла в добре позната база за подкре-
па на хора с увреждания.
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К
итайски изследо-
ватели използват 
различни научни 
и технологични 
методи за насър-
чаване на опаз-

ването на разнообразието 
на дивата природа. През 
2021 г. Китай включи 980 
вида диви животни в но-
воиздадения списък за за-
щита на дивата природа. В 
сравнение с 256 вида, реги-
стрирани през 1988 г., броят 
на видовете се е увеличил 
със 724, съобщи Цян Фауън, 
изследовател от Института 
по екология и опазване на 
природата към Китайска-
та академия по горско сто-
панство. Според учения на-
учните и технологични из-
следвания играят ключова 
роля в опазването на диви-
те видове.

Чрез научни изследвания 
изследователите могат да 
разберат основните пробле-
ми на опазването на дивата 
природа, да идентифицират 
патогенезата и след това да 
извършат целеви действия 

за опазване на животните, 
обяснява Ду Хао, изследова-
тел в Института за изслед-
ване на рибарството на ре-
ка Яндзъ. Научно-техниче-
ската подкрепа позволява 
на изследователите да из-
ползват технически мерки 
за насърчаване на ефектив-
ното прилагане на съответ-
ните действия за опазване, 
допълва Ду Хао.

Например гребенестият  
ибис, с емблематичния си 
червен гребен и дълъг черен 
клюн, в миналото е бил ши-
роко разпространен в Из-
точна Азия и руския Сибир. 
Смяташе се, че той е изчез-
нал в Китай, докато седем 
диви птици от тази порода 
не се появиха в окръг Ян-
сян, Шанси, през 1981 г.

През последните 40 го-
дини китайски учени са из-
вършили много изследва-
ния на защитата на гребе-
нестия ибис, като техноло-
гия за изкуствено размно-
жаване, индивидуално въз-
становяване на дивата при-
рода, генно разнообразие, 

репродуктивна екология 
и консервационна биоло-
гия, които допринесоха за 
опазването на гребенестия 
ибис. Броят на гребенести-
те ибиси в Китай вече е над 
8000, а популацията на ди-
вите гребенести ибиси също 
е над 6000, което означава, 
че тези диви птици, смята-
ни за международно застра-
шен вид, се избавят от съд-
бата на изчезване.

В миналото мониторин-
гът на рибата във водоеми-
те разчиташе единствено на 
риболова. Само когато ри-
бата се извади от водата, 
може да се добие информа-
ция за нейното количество 
и за видовете й  в реката. 

Този метод за наблюдение е 
неефективен и вреден за ри-
бата, а различните инстру-
менти за риболов също би-
ха повлияли на резултати-
те от вземането на проби, 
каза У Дзинмин, който е 
изследовател от Институ-
та за изследване на рибар-
ството на река Яндзъ. Той 
каза, че екологичната ДНК 
технология сега се използ-
ва за изследване и наблю-
дение на риби. Чрез съби-
ране на малки количества 
водни проби от реките и 
анализиране на остатъчна-
та ДНК на рибата изследо-
вателите могат да опреде-
лят състава на рибата в съ-
ответните води.

Китайските учени в об- 
ластта на запазване на ди-
вата природа в Китай смя-
тат, че анализът на данни-
те и механизъма на застра-
шаването на дивите живот-
ни, риби и растения трябва 
да се засили. Те смятат съ-
що, че трябва да се прове-
дат научни изследвания на 
технологиите за подмладя-
ване на популацията като 
клониране на клетки, транс-
плантация на репродуктив-
ни стволови клетки, възста-
новяване на застрашените 
видове. Трябва да се разви-
ват технологиите за еколо-
гично възстановяване и ре-
конструкция на местооби-
тания на дивите животни.

наУка

екологичното проектиране  
на железопътната линия  
Момбаса – найроби 

Железопътната линия Момбаса – Найроби, 
която беше построена от китайска фирма 
през 2017 г., минава през резервати за 
диви животни като Национален парк 
“Найроби” и Национален парк “Цаво” и 
затова бе проектирана съобразно най-
строгите изисквания за опазване на 
околната  среда. 
След изследване на жизнените навици и 
миграционните пътища на дивите животни, 
бяха създадени общо 14 мащабни прохода 
за диви животни и 79 моста по цялата 
линия на железопътната линия Момбаса 
– Найроби. Предвидени бяха мерки 
и за намаляване на шума, както и за 
опазването на манговите гори в Момбаса.

редаването с по-
мощта на нова-
та конфигурация 
изисква само по-
ловината от ко-
личеството оп-

тично влакно, което обик-
новено се изисква от кон-
венционалните затворени 
канали. Това е иновация, 
която е обещаваща за из-
граждането на широкооб-
хватна квантова мрежа в 
страната, сочи проучване-
то, публикувано в сп. Nature 
Communications.

Като един от основните 
методи в квантовата кому-
никация, QKD може да об-
меня сигурно криптограф-
ски ключове, известни са-
мо между споделени страни.

От всички QKD про-
токоли, двойното поле е 
най-жизнеспособното ре-
шение за сигурна оптич-
на комуникация на дълги 
разстояния. Комуникацион-
ните потребители от две-
те страни трябва да преда-
ват собствените си оптич-
ни полета независимо, за 
да се срещнат в междин-
ната станция за смуще-
ния в QKD конфигурация 

П

с тяхната отворена конфи- 
гурация, екипът използва   
технологията за оптичен 
честотен гребен, за да заме- 
ни конвенционалното серви-
зно влакно, за да калибрира 

Учените разработват подобрен метод 
за квантова комуникация

с двойно поле. След това ре-
зултатът от смущението се 
използва от двамата потре-
бители за тяхното съгласу-
ване на информацията, та-
ка че е важно взаимната 
фаза да се поддържа ста-
билна. Фазата варира силно 
на практика, причинена от 
честотната разлика между 
лазерите от двете страни и 
бързата фазова флуктуация 

на дългото влакно.
При традиционните ме-

тоди на комуникация са 
необходими две линии за 
квантова комуникация 
между две места на около 
615 км една от друга, дока-
то при новия метод една 
линия е достатъчна, обяс-
ни участникът в научния 
екип Джоу Лай. 

В QKD с двойно поле 

Китайски изследователски екип разработи нов метод за квантова 
комуникация чрез проектиране на отворена конфигурация на 
квантово разпределение на ключове с две полета (QKD), постигайки 
сигурни комуникации на разстояние над 615 км, съобщи агенция Синхуа.

честотата на лазерите от 
двете страни в квантовата 
комуникация, реализирай-
ки точно предаване на ин-
формация. Джоу илюстрира 
честотния гребен като пре-
връщането на лъч светлина 
с една честота в множество 
лъчи светлина с различни 
честоти, които могат да бъ-
дат „разделени като редица-
та зъби на гребен“. 

Технологията за често- 
тен гребен обслужва допъл-
нителната функция за реша-
ване на проблема с дрейфо-
вете на влакната, които не-
избежно възникват по вре-
ме на квантова комуника-
ция на дълги разстояния, 
казва Джоу, обяснявайки, 
че гребенът работи, като 
значително намалява въз-
действието на шума върху 
квантовите сигнали, като по 
този начин гарантира точ-
ността за предаване на ин-
формация на големи раз-
стояния.

По време на интервю за 
Синхуа научният екип де-
монстрира резултатите от 
своите изследвания чрез оп-
тично влакно с диаметър на 
сърцевината около 10 ми-
крона и дължина 615 км, ус-
пешно завършвайки кванто-
вата комуникация на дъл-
ги разстояния.

QKD системата с двойно 
поле с отворена конфигура-
ция все още е относително 
голяма и екипът в момента 
е в процес на разработване 
на фотонен чип с размери 
1 квадратен сантиметър за 
интегриране на различни 
модули на устройства, из-
ползвани в QKD системата. 
След като чипът бъде завър-
шен, устройствата, използ-
вани за квантова комуни-
кация, ще могат да се носят 
като преносими лаптопи“. 

Нови методи за защита  
на разнообразието  
на дивата природа
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здраве

аскоро в болни-
цата към Пекин-
ския университет 
на едва 11-годиш- 
ната Сяосин, коя- 
то страда от лев-

кемия, е била извършена ус-
пешна операция по замра-
зяване на яйчникова тъкан  
преди трансплантацията на 
костен мозък. Това ще й по-
могне да забременее в бъде-
ще, като тъканта ще се па-
зи при ниска температура. 

Сяосин е диагностици-
рана с хронична миелоидна 
левкемия преди шест месе-
ца и спешно се нуждае от 
химиотерапия и трансплан-
тация на костен мозък, кои-
то обаче биха довели до за-
губа на плодовитостта.

„Сред съществуващите 
в момента методи за запаз-
ване на плодовитостта са 
замразяване на яйцеклет-
ки, на ембриони, на спер-
матозоиди и на овариална 
тъкан, което е единственият  
вариант да се помогне на 
момичетата в предпубертет-
на възраст да станат майки 
в бъдеще“, казва Тиен Ли, 
заместник главен лекар на 
отделението по акушерство 

итай ще подобри 
механизмите за 
работа с възраст-
ните хора. Спе-
цифичните про-
цедури по коор-

диниране и насърчаване на 
работата с възрастните хо-
ра, организирана от Нацио-
налната здравна комисия 
и Националната работна 
комисия по въпросите на 
възрастните хора, ще бъдат 
управлявани от Министер-
ството на гражданските де-
ла. Това гласи нов план за 
реформиране на институ-
циите на Държавния съвет, 
представен пред ОСНП за 
обсъждане. Експерти зая-
вяват, че този ход ще бъде 
от полза за оптимизиране 
на координацията на раз-
лични политики за справя-
не със застаряващото насе-
ление на Китай.

Страната ще приложи 
проактивната национал-
на стратегия в отговор на 
застаряването на население-
то и ще разшири основни-
те услуги за грижи за въз-
растни хора, за да обхване 
всички възрастни гражда-
ни, се казва в плана. Пра-
вителството има за цел да 

Н

К

Технология за 
замразяване ще помогне  
на 11-годишна пациентка 
да стане майка

кип от китайски 
и чуждестран-
ни изследовате-
ли доказа, че но-
вото иноватив-
но лекарство е 

ефективно при лечение на 
умерен и тежък улцерозен 
колит, възпалително забо-
ляване на червата, и дава 
нови възможности за из-
бавяне от това заболяване.

Хроничните възпали-
телни увреждания на чер-
вата, основно улцерозния 
колит и болестта на Крон, 
са заболявания с все още 
неизяснени напълно при-
чини, а съществуващите 
медикаменти имат слаб 
ефект върху тях, така че 
стратегията за лечение е 
да се контролират симпто-
мите и да се предотврати 
повторната им поява чрез 
потискане на свръхактив-
ните имунни отговори.

Иновативният китайски 
медикамент – оламкисепт 
(olamkicept), е преминал 
втора фаза на клинични 

изпитания в болницата на 
университета Сун Ятсен и 
други 22 болници и изсле-
дователски центрове в Из-
точна Азия. Общо 91 въз-
растни пациенти с активен 
улцерозен колит на средна 
възраст 41 години са вклю-
чени в проучването от 2018 
г. Резултатите са показа-
ли, че оламкисепт в доза 
от 600 милиграма има ле-
чебен ефект при пациенти 
с умерен и тежък улцеро-
зен колит, като значител-
но подобрява техните кли-
нични симптоми и биоло-
гични показатели.

Лекарството е безопас-
но, понася се добре и може 
ефективно да намали ус-
ложненията и смъртност-
та при пациенти с чревни 
възпаления. То ще влезе 
във фаза 3 на клинични 
изпитвания тази година.

Резултатите от досегаш-
ните изследвания са пуб-
ликувани в The Journal 
of the American Medical 
Association (JAMA). 

Е

Ново лечение  
на възпалителни 
заболявания  
на червата

Китай ще подобри 
услугите за възрастните

и гинекология на болница-
та към Пекинския универ-
ситет, в интервю за Чай-
на дейли. Тя добавя, че та-
зи техника е подходяща за 
пациентки,  нуждаещи се 
от спешна операция, лъче-
терапия или химеотерапия, 
които е възможно да увре-
дят яйчниците. 

По време на процедура-
та лекарите вземат тъкан от 
кората на яйчника, където 
по принцип се съхраняват 
фоликулите, и ги замразя-
ват в течен азот при -196 

градуса по Целзий. След ка-
то състоянието на пациент-
ката се подобри, те се раз-
мразяват и се връщат отно-
во в тялото, за да се възста-
новят ендокринните и ову-
лационни функции.

„При жени в детерод-
на възраст с транспланта-
ция на костен мозък чес-
тотата на преждевремен-
на яйчникова недостатъч-
ност, намаляване на нор-
малната функция на яйч-
ниците преди навършване-
то на 40 години е почти 

100% след миелоаблатив-
ната химиотерапия“, обяс-
нява д-р Ян Син. Тя добавя 
също, че високите дози хи-
миотерапия са причината 
за преждевременната яйч-
никова недостатъчност, во-
деща до загуба на плодо-
витостта.

Операцията за замразя-
ване на яйчникова тъкан на 
Сяосин е продължила ня-
колко часа. Тя е направе-
на след като експертите по 
гинекология, хематология 
и педиатрия на болница-
та са потвърдили, че може 
да бъде осъществена. „Това 
бе най-доброто за Сяосин 
за възстановяване на ендо-
кринните и овулационни 
функции след трансплан-
тацията на костен мозък“, 
обяснява заместник-дирек-
торът на болницата Уан 
Дзянлиу.

Освен технологията за 
замразяване на яйчнико-
ва тъкан, изследователите 

увеличи максимално коор-
динацията и прилагането на 
различни политики за спра-
вяне със стареенето, казва 
Лу Дзиехуа, професор по со-
циология в Пекинския уни-
верситет.

Забавеното пенсионира-
не и повторното наемане на 
работа на възрастните хора, 
като важна част от „осво-
бождаването на потенциа-
ла на възрастната работна 
сила“, може да помогне за 
адаптиране към промени-
те във възрастовия състав 
на китайското население. В 

Китай се наблюдава свива-
не на работната сила и уве-
личаване на броя на въз-
растните хора поради по-го-
лямата продължителност на 
живота, обяснява още про-
фесор Лу.

До края на 2022 г. насе-
лението на Китай на въз-
раст 60 или повече години 
е достигнало 280 милиона, 
което представлява 19,8% 
от общото население. Хора-
та на възраст 65 или пове-
че са 200 милиона, показват 
данните на Националното 
статистическо управление.

в Китай непрекъснато из-
пробват различни методи за 
запазване на женската пло-
довитост. 

Група учени от Уни-
верситета по наука и тех-
нологии е публикувала 
статия в списание Nature 
Communications за нов ме-
тод за съхраняване на фоли-
кули от мишки при ниска 
температура. Те ги капсули-
рали в хидрогел чрез „на-
нозатопляне“. 

Това е нова технология 
за криоконсервация. В срав-
нение с конвенционалните 
методи, този повишава жиз-
неспособността на фолику-
лите с повече от 30% след 
възстановяването. 

Изследователският екип 
е подал молба за получава-
не на патент за технология-
та и очаква тази година тя 
да бъде приложена клинич-
но в сродни болници в из-
точната китайска провин-
ция Анхуей.
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общество

Планините Дзинган:  
Люлката на китайската революция 

лед събитията на 
12 април 1927 г., 
извършени от на-
ционалистичес- 
ката партия Го- 
миндан, извест-

ни като Шанхайското клане, 
партизаните от ККП мина-
ват в нелегалност или бя-
гат в селските райони, за да 
избегнат преследване. Един 
от тях е Мао Дзъдун. Той 
бързо се превръща в глав-
на фигура за партията и по-
вежда борбата. След бит-
ката с Гоминдана в Хунан, 
председателят Мао създава 
първия селски щаб в Дзин-
ган през 1927 г. Там към 
него се присъединява Джу 
Дъ, който по-късно става 
главнокомандващ на На-
родната освободителна ар-
мия на Китай (КНОА). Със 
своите войски Джу форми-
ра новата четвърта армия в 

С

общо от 11 подрайона и 76 
забележителности. Там мо-
же да се видят над 460 ар-
тефакта, свързани с местна-
та култура и революцион-
ната история. 

Самите планини също 
са много красиви и живо-
писни, с високи дървета и 
причудливи селца, които са 
обявени за национално за-
щитена територия. Горите 
са  известни със здравия си 
бамбук. Със своите извива-
щи се пейзажи и скалисти 
върхове, тези гори са били 
идеалното място за кому-
нистическите бойци, къде-
то  да се укрият и да пла-
нират своите битки.

Повечето от револю- 
ционните забележителности 

През първите години на китайската революционна борба, дълбоко в 
горите на Югоизточен Китай, група борци за комунистическата идея 
дават началото на една от най-мощните партии в историята на 
света.  Китайската комунистическа партия (ККП) води дълга и тежка 
борба за освобождението на Китай и китайския народ и днес, почти 
104 години по-късно, си струва да погледнем назад към мястото на 
нейното създаване. Именно в планинската верига Дзинган партията 
консолидира и значително увеличава своята армия.

на нацията“, каза Дзяо 
Сюедзюн, кмет на град 
Дзинган.

„Те се чувстват насър-
чени да преодоляват труд-
ностите в живота, след ка-
то научат какво са пожерт-
вали нашите революцион-
ни предци за своите идеали 
и вярвания“, каза той, до-
бавяйки, че тазгодишният 
сезон на пътуванията едва 
започва, така че очаква да 
види много повече туристи 
да пристигат. Дзинган, на-
чалната  спирка на побед-
ния марш на ККП, опреде-
лено заслужава да се види.

Галина Крумова

Дзинган, която изиграва ог-
ромна роля в победата на 
ръководената от ККП Земе-
делска революционна вой-
на. Базата в Дзинган оста-
ва оперативна, но повечето 
от комунистическите сили 
заминават през 1934 г. на 
историческия Дълъг поход 
през Китай.

Това, което отличава 
действията на ККП в пла-
нините Дзинган, е, че се из-
вършва прелом в начина, 
по който се води револю-
ционната борба, и във воен-
ни действия. Първоначално 
революцията не се случва 
като спонтанен бунт, под-
хванат от селяните за кра-
тък период, както комуни-
стите си го представят. Но 

именно в тези планини го-
ляма част от  милиони се-
ляни в Китай се включват 
и подкрепят усилията на 
ККП. С тяхна помощ Мао 
успява да води продължи-
телна гражданска война, 
която обгражда градските 
райони от провинцията, и 
така ККП извоюва контро-
ла над страната от силите 
на Гоминдана.

Именно заради огро-
мната значимост на плани-
ните Дзинган за революци-
ята, те са едно от най-често 
посещаваните и спомена-
вани забележителности от 
този период заедно с род-
ното място на Мао – Шао- 
шан. Цялата историческа 
зона на Дзинган се състои 

проследява използваните 
военни стратегии и истори-
ята на битките в Дзинган. 
До музея се намира Мъ-
ченическото гробище, по-
строено през 1987 г., в па-
мет на падналите войници. 
Монетният двор е наблизо 
със статуя на мексиканска-
та монета „Либертад“, коя-
то се е ползвала за револю-
ционна валута, след като 
Гоминданът замразява го-
ляма част от финансовите 
ресурси на ККП. Набли-
зо са и границата Хуангян, 
полевата болница на Чер-
вената армия, горската зо-
на, резиденцията на Мао и 

Джу Дъ, храмът Дзинган-
шан Байюн, кулата Байд-
зяо и други.

Популярна туристиче-
ска програма е „Един ден 
като войник от Червената 
армия“. Посетителите, на-
товарени с пушки и чували 
с храна, трябва да изпълнят 
няколко задачи по 5-кило-
метровата пътека, напри-
мер намиране на билки. Те 
могат също така да при-
готвят храна в кухнята на 
местните хора, за да опи-
тат  диетата на войниците, 
която се състояла главно от 
тиква и царевица. Участни-
ците завършват деня с пее-
не на революционни песни 
с вдъхновяващи текстове и 
мелодии.

По време на първомай-
ският празник на стого-
дишнината през 2019 г. бро-
ят на туристите, посетили 
обектите на т. нар. червен 
туризъм се е увеличил с 
300 процента на годишна 
база, а забележителности-
те в планината Дзинган са 
били препълнени с посе-
тители.

„Хора от цялата страна 
идват тук. Това е вечният 
духовен дом и възвишение-
то на вярата в съзнанието 

се намират в Цъпин – цен-
тралния щаб в Дзинган. Ед-
на от тях е Революцион-
ният музей. Той е осно-
ван през 1959 г. и е един 
от първите революционни 
музеи в страната, а посла-
нието на входната врата е 
написано от самия Джу Дъ. 
Музеят е обширен и дос-
та добре организиран. Той 

възпоменателен 
паметник на 
Червената армия  
на върха на 
планината Дзинган

Статуя на 
мъчениците

Част от туристическата 
програма един ден като войник 

от Червената армия
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итайското изда-
телство China 
Science and Tech- 
nology Press е 
предложило по-
вече от сто вни-

мателно подбрани ориги-
нални книги, включител-
но за наука, китайска тра-
диционна култура и други 
области. Според Одри Ло-
ренцини, представител на 
издателство от Падуа, мно-
го италианци искат да раз-
берат повече за Китай и 
да изучават китайски език, 
„но достъпът до китайски 
книги за местните читате-
ли, особено за  децата, е 
ограничен“. 

Китайският щанд е бил 
притегателен център за из-
датели, илюстратори, аг-
енти на авторски права от 
Германия, Холандия, САЩ 
и други държави, които са 
обсъждали бъдещо сътруд-
ничество. Те са прояви-
ли голям интерес към ки-
тайските детски книги. Бли-
зо до щанда на China Science 
and Technology Press са били 
изложени книгите на още 
две китайски издателства 

небето като заве-
са и земята ка-
то сцена на 27  
февруари на пло-
щада на село  
Цуомай, близо до  

Лхаса, се проведе специал-
но събитие, на което при-
състваха около 600 жители 
на околните села и градове.

„Всички подобни дей-
ности привличат интереса 
не месните жители и ви-
наги се посрещат с голя-
мо одобрение. В средата на 
програмата има и виктори-
на с награди. 

Културата наистина е 
благо за обикновените хо-
ра“, споделя жител на едно 
от селата. В този вид съ-
бития обикновено участват 
местни актьори, които чрез 
песните и танците си раз-
казват за живота на хората 

от тибетските села.  
Тибет е известен с голя-

мото разнообразие от тра-
диционни песни и танци. Те 
са неделима част от живота 
на тибетците. Автономната 
област е с огромна терито-
рия, а стандартът на живот 
там непрекъснато се подо-
брява. Затова местните жи-
тели изпитват силна нужда 
от арт програми. 

Още през 2015 г. във 
всички окръзи са създаде-
ни фолклорни трупи, кои-
то имат много представле-
ния. Според последните ста-
тистики в Тибет има около 
5500 арт трупи в селата, как-
то и 100 хиляди изпълните-
ли в целия автономен ра-
йон. Средно на година тех-
ните представления са над 
44 хиляди и се гледат от 
около 3 милиона зрители.

Голям интерес към китайската детска 
литература на Международния панаир  
на книгата в Италия
Различни котки разговарят в Забранения град, теракотени войни и 
коне оживяват под ръцете на грънчарите от династия Цин. Всички 
тези интересни истории от Китай са били много впечатляващи 
по време на Международния панаир на детската книга в Болоня 
тази година, чието 60-о издание се проведе от 6 до 10 март. 
В четиридневното събитие са участвали над 1400 търговски 
организации от 90 държави, включително световноизвестни като 
Penguin Random House и Harper Collins.

– Yutian Culture Media и 
China Children‘s Press and 
Publishing House. Те също са 
предизвикали интереса на 
посетителите, които са би-
ли впечатлени от красивите 
илюстрации, интересните 

истории и уникалните кул-
турни елементи.

Международният па-
наир на детската книга 
в Болоня е основан през 
1964 г. и днес е едно от 
най-важните изложения 

К

С

в света за детски кни- 
ги и мултимедийна индус-
трия. Според Джу Уейна, 
представител на Bologna 
Fiere (Shanghai) Co., Ltd., 
дъщерно дружество на ор-
ганизаторите на панаира, 
три китайски книги са би-
ли номинирани и награде-
ни на това негово издание.

„Това изпраща важен 

сигнал на света, че ориги- 
налното съдържание на 
китайските книги е все 
по-качествено“, казва Джу 
Уейна, добавяйки, че па-
наирът винаги е обръ-
щал голямо внимание на 

китайските изложители. 
В миналото Китай е купу-

вал авторски права от чуж- 
бина, но сега светът тър-
си китайските книги зара-
ди по-доброто им качество 
и оригинално съдържание. 

На 7 март е подписан до-
говор между China Science 
and Technology Press и из-
датели от Русия и Брази-
лия, които ще публикуват 
10 комплекта китайски кни-
ги на руски и португалски.

„Начинът, по който ки-
тайската история и култура 
са представени в книгите, 
и стилът на илюстрациите 
са вълнуващи. Очакваме с 
нетърпение да публикува-
ме португалските им вер-
сии и ще го направим въз-
можно най-скоро. 

В Бразилия има много 
китайско-португалски дву-
езични училища и много 
деца изучават китайски. 
Сигурен съм, че тези книги 
ще бъдат популярни на па-
зара“, е мнението на Карлос 
Кабалеро, главен изпълни-
телен директор на Brazil 
Boshu Publishing Company.

„В миналото малко рус-
наци бяха запознати със съ-
временната китайска ли-
тература и детските кни-
ги. В момента интересът 
на руските читатели към 
китайските книги непре-
къснато расте“, е споде-
лил и Слава Федоров, гла-
вен изпълнителен директор 
на Irkutsk Book Publishing 
Company.

Дандзън от град Шаннан 
в Тибетския автономен ре-
гион е силно впечатлен от 
духовния живот, силата на 
културата и предлаганите 
услуги в сферата. По вре-
ме на тибетската Нова го-
дина тази година е гледал 
6 културни представления. 
Той обяснява, че местните 

власти са стартирали про-
грама за различни култур-
ни дейности. „Веднага след 
като говорителите на общ-
ността съобщят, че ще има 
културна програмата, всич-
ки се събираме на площада, 
за да гледаме представлени-
ята. В свободното си вре-
ме можем също да ходим 

в специални обществени 
места, където да играем  
бадминтон например.“

Безплатните художест-
вени програми в Тибет ве-
че са се превърнали в нор-
мална част от живота на 
местните жители.

Духовността  
и силата на  
културата в Тибет 
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Използвани са материали  

на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Китайският отбор по тенис на маса е 
взел 32 златни медала на олимпиадите

Китайският женски национален футболен 
отбор ще поддържа добрата си форма

резидентът на 
Китайската асо-
циация по тенис 
на маса (CTTA) 
Лиу Гуолян под-
черта важността 

на концентрацията по вре-
ме на подготовката на от-
бора за Олимпийските иг-
ри в Париж през 2024 г., съ-
общи агенция Синхуа. Ки-
тай е спечелил 32 от въз-
можни 37 златни медала, 
откакто тенисът на маса де-
бютира на Олимпийските 
игри през 1988 г. Водещи-
ят китайски отбор за всич-
ки времена се подготвя за 
финалите на ITTF Светов-
ното първенство по тенис 
на маса (WTTC) в Дърбан, 
Южна Африка, от 20 до 28 
май, преди да се състезава 
в Азиатските игри на дома-
шен терен, с цел да повтори 
успеха си на Азиатските иг-
ри през 2018 г. в Джакарта, 
Индонезия, където Китай 
грабна пет златни медала.

„Финалите на ITTF 
WTTC и Азиатските игри 
ще бъдат цялостен тест за 
нашата сила през 2023 г., 
така че да поставим солид-
на основа в подготовката си 
за Олимпиадата в Париж“, 
изтъкна Лиу.

„Всички елитни играчи 
ще участват във финали-
те на ITTF WTTC и зато-
ва се очаква това да бъде 
ожесточена конкуренция“, 
обясни Лиу.

„Тъй като ще се състе-
заваме в Азиатските игри 
на родна земя, очаква се 
много добро представяне, 

ениджърът на 
женския нацио-
нален отбор по 
футбол на Ки-
тай Шуей Цин-
ся ще коригира 

състава му, за да е увере-
на, че всички футболист-
ки ще са в най-добрата си 
форма на  Световното пър-
венство по футбол за жени, 
Азиатските игри и квали-
фикациите за Олимпиада-
та в Париж.

Китай, Австралия, Япо-
ния, Южна и Северна Ко-
рея ще пропуснат първия 
кръг от квалификациите за 
женския футбол на Олим-
пийските игри в Париж 
през април. Вторият кръг 
на мачовете ще се проведе 
през октомври, след Све-
товното първенство през 
юли и август и Азиатски-
те игри през септември и 
октомври.

„Отборът ще играе в 
три големи турнира тази 

П

М

Президентът на китайската асоциация по тенис на маса (CTTA) лиу Гуолян,  
легенда в тениса на маса от близкото минало, подчерта важността на концентрацията  

по време на подготовката на отбора за олимпийските игри в Париж през 2024 г.

Ще коригираме нашия отбор между мачовете така,  
че да сме сигурни, че всички играчи са в добра форма,  

казва Шуей Цинся

добавя легендата на ки-
тайския тенис на маса от 
близкото минало.

Говорейки за Олимпий-
ските игри в Париж, Лиу 
казва, че Китай има сила-
та да се бори за пет злат-
ни медала, които се пред-
лагат, като същевременно 
призна, че предизвикател-
ството ще бъде огромно. 
„Много е важно, че ние мо-
жем да изберем отбор, кой-
то има най-голяма сила и 
може да се справи с напре-
жението в сложните пред-
стоящи битка, обяснява 
президентът на Китайската 

федерация по тенис.
„През 2023 г. ние сме в 

последния етап на подго-
товката за Олимпиадата в 
Париж. Два големи турни-
ра тази година ще ни пред-
ложат възможности да на-
блюдаваме кои от наши-
те спортисти са в най-до-
бра форма и да изберем 
най-подходящите от тях“, 
казва Лиу.

Освен известни фигури 
като Ма Лон, Фан Джън-
дон, Чен Мен и Сун Юн-
ша, някои от изгряващи-
те млади звезди също при-
вличат голямо внимание. 

Лиу казва, че младите иг-
рачи на Китай ще поста-
вят големи предизвикател-
ства пред тези добре завър-
шени ветерани на състеза-
нията в Париж през 2024 г.

„Ще дадем всичко от се-
бе си за пет златни медала 
в Париж. Остава повече от 
една година до Олимпиа-
дата в Париж, има много 
несигурност и много мяс-
то за подобрение на форма-
та. Трябва да се съсредото-
чим върху подготовката си 
и да консолидираме воде-
щата си позиция в светов-
ния тенис“, заключава Лиу.

година, затова не можем 
да си позволим едни и съ-
щи играчи за всичките. Мо-
жем да коригираме съста-
ва на нашия отбор меж-
ду мачовете, за да сме си-
гурни, че всички ще са в 
добра форма“, каза Шуей 

Цинся в интервю за ки-
тайска медия.

На Световното първен-
ство Китай ще бъде в група Д  
заедно с Англия и Дания. 
Англия, която спечели Ев-
ропейското първенство по 
футбол за жени през 2022 г., 

е най-голямата заплаха за 
китайския национален от-
бор. „Отдавна не сме игра-
ли с европейски отбор. Ще 
отнеме малко време на на-
шите играчи да влязат в не-
обходимата форма за мач с 
Великобритания, но не ми-
сля, че ще сме лесен кон-
курент“, каза Шуей Цинся.

Италия победи Китай в 
16-ия кръг на Световното 
първенство през 2019 г. На 
Олимпийските игри в То-
кио през 2021 г. китайски-
те футболистки също не се 
представиха добре. Въпре-
ки това спечелването на 
Азиатската купа, след ка-
то Шуей Цинся стана ме-
ниджър на отбора, повиши 
самочувствието на играчи-
те. Шуей заяви, че е уве-
рена в доброто представя-
не на националния женски 
отбор на трите турнира та-
зи година.
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Откриха два нови 
растителни вида  
в Югозападен Китай

итайски изсле-
дователи откри-
ха два нови рас-
тителни вида в 
района на мес-
тообитание на 

гигантските панди в юго-
западната китайска про-
винция Съчуан, съобщиха 
неотдавна от Китайската 
академия на науките.

Новите растения са спе-
цифичен вид орхидея и вид 
иглика. Те бяха открити за 
първи път в Националния 
природен резерват за го-
лемите панди „Уолон“ от 
изследователи от Инсти-
тута по биология в Чънду 
към КАД.

Новият вид орхидея 
Gastrochilus heminii за пър- 

ви път беше открит през 
юни 2021 г. и е идентифи-
циран като нов вид след 
полеви изследвания и из-
следователско събиране 
на екземпляри по време 
на размножителния му 
период. Уникалната ор-
хидея расте на височина 
от 2400 до 2700 метра над 
морското равнище, като 
е изключително рядка – 
в природния резерват са 
намерени само около 200 
растения.

Видовете иглика Primula 
wolongensis растат на ска-
ли на надморска височи-
на от 3400 метра. Много-
годишното растение има 
жълти цветя и е дори още 
по-рядко срещано.

итай е голяма 
страна с мно-
жество тради-
ционни зана-
яти. Нематери-
алното култур-

но наследство на страната 
е изключително богато. На 
пресконференция на Ми-
нистерството на културата 
и туризма неотдавна беше 
представена ситуацията с 
наследяването и развитие-
то на китайски традицион-
ни занаяти и изкуства.

Към момента в Китай 
са идентифицирани 1557 
проекта за нематериално 
наследство от държавно 

ниво, сред които 426 са 
традиционни занаяти и из-
куства, заемащи 27%. Ре-
гистрирани са 3057 наслед-
ници на нематериално на-
следство от държавно ни-
во, като 890 са наследни-
ци на традиционни зана-
яти и изкуства.

През 2022 г. Министер-
ството на културата и ту-
ризма предложи план за 
култивиране на независи-
ми марки с регионални и 
национални характеристи-
ки и повишаване на попу-
лярността и влиянието на 
традиционните занаятчий-
ски марки.

Кампания за повишаване  
на заетостта на висшистите

В
Шанхай стартира 
пролетна кампа-
ния за подбор и 
наемане на слу-
жители, за да на-
сърчи заетостта 

на 236 000 завършващи ви-
сше образование тази годи-
на. Инициативата започва 
с провеждането на един от 
най-големите панаири за 
намиране на работа. Това е 
част от усилията на страна-
та за засилване на заетостта.

Повече от 32 000 възпи-
таници на висши учебни за-
ведения посетиха панаира в 
Шанхайския политехниче-
ски университет. В събити-
ето участват повече от 1500 
работодатели, които предла-
гат над 37 000 работни места. 
Най-голям интерес има към 
държавните компании, как-
то и в модерните иноватив-
ни сектори като високотех-
нологичното производство 

и биомедицината.
Централното правител-

ство и местните власти ще 
предприемат множество 
мерки, с които да се гаран-
тира заетостта на завърш-
ващите висше образование 
младежи. Планира се по-го-
лямо участие от страна на 

самите университети, кои-
то ще организират все по-
вече подобни панаири за на-
миране на работа, както и 
разработването на нови по-
добре интегрирани онлайн 
„интернет плюс“ платфор-
ми за подбор и наемане на 
служители.

Пролетна оран в провинция Джъдзян 
Тази година фермерите от селските планини на окръг Сиендзю започнаха работата от рано и 
полето оживя с пъстрите багри на пролетта

Снимка Синхуа

китайските 
ресторантьори 
ускоряват бизнес 
плановете си
Все повече 
китайски 
ресторантьорски 
вериги планират 
разширяването си 
на чуждестранните 
пазари и се 
насочват към 
Югоизточна Азия – 
особено Сингапур, 
както и към 
Северна Америка

Снимка Синхуа

Популяризиране 
на традиционните 
занаятчийски марки


